
OKÉNKO STAROSTY

Vážení spoluobčané, 
bohužel se ten zvláštní rok a nemoc, co nás tady již dlouhou dobu pro-
vází, nevyhnuli ani naší obci a ani našemu kolegovi a dobrému kamará-
dovi. V době, kdy píšeme naše příspěvky a připravujeme se na vánoční 
svátky, naše řady bohužel opustil dlouholetý člen zastupitelstva pan Jiří 
Šídlo. Dovolte mi, abych jménem nás spoluobčanů, jménem zastupitelů 
a  také jménem svým vyjádřil pozůstalé rodině hlubokou a  upřímnou 
soustrast. Věřte, že každý z nás zná, jak to bolí, když nám odchází někdo 
blízký, koho jsme měli rádi. Dovolte mi také, abych Jirkovi poděkoval za 
vykonanou práci ve prospěch spoluobčanů za všechna ta volební období 
od roku 2010 až po dnešní den. Mohu Vám upřímně říci, že nám tady 
bude chybět. Bude nám chybět jeho opravdový zájem, poctivý přístup 
k práci zastupitele a jeho mnohdy i nestandardní přístupy. Jirko, děku-
jeme a budeme na Tebe vzpomínat. Čest Tvojí památce.
Těžko se navazuje na takové téma, zejména z obavy, aby to nevyznělo 
moc materialisticky a necitlivě. Snad pochopíte, že i v závěru roku bych 
měl něco říci k jeho průběhu a aktivitám posledních dnů.
Trochu konzervativním přístupem jsme opustili od pořádání hromad-
ných společenských akcí a oslav. To však neznamená, že kulturní výbor 

a obecní spolky neměly co dělat. Chtěl bych tedy poděkovat všem čle-
nům výboru za jejich aktivitu a neutuchající sílu věnovat spoustu volné-
ho času přípravám společných gratulací naším spoluobčanům, a to jak 
seniorům, tak také našim dětem. 
Chtěl bych také poděkovat našim spolkům a jejich činovníkům, že i v této 
nepřejícné době se věnovali zejména mládeži, ale také údržbě spolko-
vého majetku. Za samostatnou zmínku stojí v loňském roce dokončená 
rekonstrukce interiéru sokolovny (elektroinstalace, osvětlení, sociálky, 
výmalba) a na to letos navazující nákup vybavení sokolovny. Za pomo-
ci dotačních příspěvků se sokolům podařilo nakoupit nové stoly a židle, 
tak teď už jenom, abychom mohli zahájit plesové sezóny. Bohužel asi až 
příště. Děkuji všem, co vydrželi a svojí pílí se snaží zachránit společenský 
život v obci a přeji jim hodně dalších sil a pevné zdraví.
Vrátím se ještě ke stavební aktivitě v obci. Opět jsme o něco poskočili. 
Konečně se po opravách kanalizace podařilo položit balenou v ulici ko-
lem bytovek. E.on také prakticky dokončuje instalace a kabeláže kolem 
sokolovny, v ulici Za Branou a ke hřišti a ze středu obce se podařilo dostat 
linku vysokého napětí (22 kW) pod zem. Bohužel jako každou zimu mu-
sel i letos napadnout sníh, a tak teď trochu komplikuje dokončení někte-
rých prací. Zejména bude problém s konečnými terénními úpravami, ale 
s tím se lze v některých místech vypořádat, až tomu bude přát počasí.
Co však budeme s  napětím sledovat, bude to, jak se prováděcí firmě 
podaří kompletace veřejného osvětlení. Ve spodní části jsou již osazeny 
stožáry a je to připraveno k instalaci svítidel. V části do Horek je to trochu 
složitější, ale snad se to již pohne a snad se podaří využít oteplení a do-
končí se výkopy patek pro stožáry Ke hřišti. Bohužel zde (celou stavbu) 
doplácíme na to, že prováděcí firma DUR odmítla převzít i výkop a osa-
zení patek stožárů, a tak to někdy vypadá jak „u paďů“. Jedni to zahrnou 
a druzí to potom vykopou. Ale s  tím nešlo bohužel nic dělat. Tak ještě 
posledních pár patek. Předpokládám, že se to podaří během prosince 
a kraje ledna rozsvítit a EG.D přistoupí k demontáži betonových stožárů. 
Na obci jsme se sešli se zastupiteli naposled na veřejném jednání zastu-
pitelstva v tomto roce, abychom vyřešili některé úkoly související s kon-
cem roku, zejména pak přijali rozpočtové provizorium pro rok 2022, 
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co nám dovolí existovat do té doby, než připravíme rozpočet pro rok 
2022. Tam nám sklouzne zejména prodloužení komunikace Za Branou 
a dokončení osvětlení. Potom oprava komunikace (té poslední). Právě 
nyní připravujeme opakovanou žádost o dotaci, snad se to letos podaří. 
Ostatní aktivity vyjdou z  daných priorit a  zejména možností rozpočtu 
a budou předmětem jednání začátku nového roku.
Ještě se vrátím k dokončené stavbě kanalizace a ČOV v obci. Je překva-
pující, že prakticky po roce od kolaudace (březen 2021) jdete kolem ka-
nálů, ze kterých se line starý známý smrad. Ten by už neměl důvod tam 
vznikat, ale bohužel tomu tak není. Podle nátoku splaškových vod je na 
čistírnu napojena tak polovina domácností. Co ten zbytek?  Kolaudací 
čistírny a  kanalizace skončilo obci povolení s  vypouštěním odpadních 
vod z jednotné kanalizace, prakticky, do potoka Luh a obec se vystavu-
je v případě takového výskytu nemalé pokutě. Takže svým nekonáním 
(nepřipojením) vystavujete ostatní riziku, že přijdeme o tolik potřebné 
finance (nějak mi přišla na mysl jistá paralela s děním ve společnosti, 
kdy jiní následky svých jednání přenášejí na ostatní). Podle rozhovoru 
s odborem životního prostředí je tento oprávněn kontrolovat až tři roky 
zpětně způsob likvidace odpadních vod jednotlivých domácností, když 
to řeknu ve zkratce, vyžadováním dokladů o  odborné likvidaci těchto 
odpadních vod oprávněnou firmou. Žádám Vás, abyste nevystavovali 
obec ani sebe riziku možných postihů, a věřím, že toho zápachu z kanálů 
bude výrazně ubývat. Děkuji Všem, kteří to již pochopili a zrealizovali.
V minulém příspěvku jsem se zmínil o územním plánu obce. Příslušný 
odbor územního plánování v Náměšti nad Oslavou vypsal, a  již měsíc 
bylo na úřední desce vyvěšeno, Zadání územního plánu obce Březník. 
Toto zadání bylo ze strany krajského úřadu připomínkováno, bylo a bude 
doplněno o některé naše připomínky a ke konci roku opět zveřejněno. 
Věřme, že se nám podaří v ostré konkurenci sousedních obcí uhájit smy-
sluplný územní plán a společným pochopením všech občanů zachovat 
naději na příjemný život v obci.
Toto a  k  tomu hodně zdraví bych nám Všem popřál do nového roku 
a doufejme, že se nám ty nepříjemné události vyhnou. 
Děkuji zastupitelům a Vám všem za spolupráci a pomoc.

S pozdravem
Ladislav Malach, starosta

OKÉNKO 
MÍSTOSTAROSTKY

Milí spoluobčané, 
rok se s rokem sešel a je tu zase zima. Letos je sněhová nadílka opravdu 
bohatá, a tak se může stát, že zrovna před Vaším domem není odhrnuto 
či rozsoleno tak, jak byste si představovali. 
Touto cestou bych Vás chtěla požádat a některým rovnou i poděkovat: 
děkuji za Vaši pomoc při odklízení sněhu z chodníku před Vaším domem. 
Každý, samozřejmě dle svých možností, si může upravit svoji plochu 
před svým domem a zároveň tak třeba odhrnováním sněhu posílit svoji 
imunitu. Udělám něco pro ostatní, ale hlavně pro sebe 😊
Zároveň ale prosíme některé z Vás o ohleduplné parkování Vašich aut 
na veřejných prostranstvích. Nemůžeme zejména v zimě tolerovat, když 
Vaše vozidla stojí na chodníku a  my zde nemůžeme provádět zimní 
údržbu. V takovém případě považujeme za samozřejmé, že údržbu ko-
munikace kolem Vašeho vozidla provedete vlastními silami. 
Blíží se Silvestr, den oslavy konce roku. Mnoho z Vás se těší na ohňostroj, 
který však letos nebude. 
Myslíme si, že petardy, světlice a  jinou pyrotechniku by bylo nejlepší 
omezit nebo nejlépe vůbec nepoužívat. Vždyť při této lidské radosti (dle 
mě, spíš hlouposti) třeští celé území několik hodin v kuse. Zvířata se ne-
mají kam schovat a ptáci hynou za letu na vyčerpání ze slalomu mezi 
výbuchy. Trpíme všichni, co dýcháme znečištěné ovzduší, ale i domácí 
mazlíčci a citlivější lidé, např. malé děti, starší lidé, přeživší nehod a vá-
lečných konfliktů.
Zkuste se nad tím, prosím, zamyslet a za ty peníze si udělat radost něčím 
jiným, užitečným, anebo třeba pomoci druhým a udělat dobrý skutek, 
např. přispět na nějakou sbírku, třeba na pejsky a kočičky v Třebíčském 
útulku. 
Podle Adventní dílny pro malou Adrianku Chadimovou, která se kona-
la v místní sokolovně na konci listopadu, se ukázalo, že Březničáci mají 
opravdu velké a dobré srdce, vždyť se vybralo úžasných 80 000 Kč. Moc 
děkuji Katce Porazilové a Janě Koubkové za realizaci úžasného nápadu 
a Vám všem, kteří jste jakkoli přispěli. 
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Letos je rok pro všechny opravdu náročný – restrikce střídají zákazy, pří-
kazy a říká se, že příští rok bude ještě hůř. Musím říci, že já, když se podí-
vám kolem sebe, tak jsem moc hrdá na to, že bydlím mezi tak úžasnými 
lidmi, kteří mají pořád srdce na správném místě a dost často nemyslí jen 
sami na sebe.
Sám člověk nedokáže nic, ale všichni dohromady dokážeme mnoho, ať 
už se to týká čehokoliv. ♥ 
Děkuji Vám všem a přeji Vám pohodové svátky, klidnou hlavu a do nové-
ho roku srdce na správném místě.

Mgr. Simona Nabytá, místostarostka obce

KULTURNÍ AKCE A OSTATNÍ 
AKCE V BŘEZNÍKU 

• 24. 12. 2021 - Koledy na kostelních schodech na hřbitově od 16 ho-
din zahraje Polužanka

• 30. 12. 2021 – Veřejné bruslení zdarma na zimním stadionu v Ná-
měšti od 9:00 až 10:15 pro všechny Březničáky (rezervace stadionu 
pouze pro obec Březník) 

• 31. 12. 2021 - Silvestrovský svařáček a čaj od 18:00 u sokolovny (po-
kud to epid. situace dovolí)

• 8. 1. 2022 – Tříkrálová sbírka

VÍTE, ŽE…
 Paní místostarostka naší obce Mgr. Simona Nabytá znovu po roce 
vyhlašuje tradiční sbírku pro opuštěné kočičky a  pejsky z  třebíčského 
útulku.
Níže uvedené věci se budou vybírat až do pátku 27. 12.  2021 na adrese 
Březník č. p. 48 – to je všem známé Bohuslavovo (u pošty napravo), pří-
padně na č. p. 87 (dům Nabytých).

Do sbírky se vybírají tyto věci:
 deky, ručníky, lůžkoviny 
 granulky a konzervy pro kočky i psy (útulek používá značku Calibra  
 pro psy a  Felix pro kočky, ale vítány jsou jakékoliv značky podle  
 Vašich možností)
 odčervovací tablety,
 piškoty
 paštiky, kapsičky
 odblešovací pipety, obojky, vodítka (klidně i použité)
 větší kosti z buvolí kůže pro pejsky
Více informací o útulku najdete zde:
https://www.facebook.com/trebicskyutulek/

Výsledky sbírky budou zveřejněny a paní místostarostka věci po Váno-
cích do útulku předá.
Všichni teď žijeme v  těžké době, ale nesmíme zapomínat na ty, kteří 
to štěstí nemají třeba i celý život. Pojďme jim společně udělat i letošní 
Vánoce zase o kousek hezčí.  
Za veškeré darované věci Vám předem mnohokrát děkujeme!

  V naší obci už máme také Z-BOX. O co se jedná? Z-BOX je samoob-
služné výdejní místo Zásilkovny, díky kterému už nemusíte čekat, až 
vám zavolá kurýr. Zásilku si vyzvednete, když máte čas a cena doručení 
je stejná jako na naše kamenná výdejní místa. U  nás v  obci je Z-BOX 
umístěn u vývěsek naproti přes silnici u pošty.
A jak to provést, aby se v něm objevil i Vás balíček?
 Nakupte v e-shopu, který spolupracuje se Zásilkovnou
 V  košíku zvolte doručení na výdejní místo a  ze seznamu vyberte  
 Z-BOX v okolí.
 Vyčkejte na SMS a mail, že řidič doručil zásilku do zvoleného Z-BOXu.
 Zásilku si můžete vyzvednout kdykoliv, většina Z-BOXů funguje 24/7.

foto z roku 2019

Navštivte veřejný obecní facebookový profil: http://www.facebook.com/ObecBreznik/
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    Místní prodejna COOP hlásí na svátky a ke konci roku tuto otevírací dobu:
23.12.2021 – 7:00 – 16:00
24.12.2021 – 7:00 – 11:00
25.12.2021 – zavřeno
26.12.2021 – zavřeno
27. - 30.12.2021 – běžná otevírací doba
31.12.2021 – 7:00 – 12:00
01.01.2022 – zavřeno
02.01.2022 – zavřeno
03.01.2022 – po novém roce bude prodejna otevřena v obvyklých časech.
V ostatní neuvedené dny zůstává prodejní doba nezměněna. 
Personál březnické prodejny COOP, v  čele s  paní Olgou Buchetkovou, 
přeje svým zákazníkům krásné vánoční svátky a jen to dobré do nového 
roku a děkuje za přízeň.

  Karty na sběrný dvůr do Náměště jsou k zapůjčení pro občany naší 
obce na obecním úřadě. Sběrný dvůr v Náměšti, na adrese Ocmanická 
200, má otevřeno v pondělí od 14 do 17, ve středu v době od 8 – 17 ho-
din a v sobotu od 8 do 17 hodin. Ukládat se zde dá v podstatě všechno, 
vyjma stavební suti (množství větší, než pár kbelíků nevezmou), kterou 
je třeba na vlastní náklady uložit na skládku v Petrůvkách. 

  Poplatky za svoz odpadu a  za psy na rok 2022 lze hradit od 
3. 1. 2022 na pokladně obecního úřadu (platit lze také kartou) nebo 
převodem na účet obce (více na www.obecbreznik.cz/poplatky). 

  Sauna bude mít z  důvodu vánočních svátků od 24. 12. 2021 do 
2. 1. 2022 zavřeno.

  Obecní knihovna bude mezi svátky v  úterý dne 28.12.2021 uza-
vřena. Po novém roce jste do knihovny opět srdečně zváni každé úterý 
od 18 do 19 hodin. Březnická knihovna nabízí široký výběr literatury pro 
děti i dospělé. Knihovní fond je neustále obměňován a doplňován no-
vinkami. Půjčování knih je zcela zdarma.

SLOVO HEJTMANA 
KRAJE VYSOČINA
Na velké investice ve zdravotnictví se kraji podaří získat evrop-
ské dotace
Po několikaměsíčním vyjednávání se kraji podaří získat evropské dotace na 
velké investiční projekty ve zdravotnictví. Kraj Vysočina využije do konce 
roku 2023 více než 1,4 miliardy korun poskytnutých z evropského dotač-
ního programu REACT-EU. Peníze budou směřovat do oblasti zdravotnictví 
a integrovaného záchranného systému. Dobrou zprávou je, že Kraj Vysočina 
v rámci hodnocení projektů uspěl se všemi deseti předloženými žádostmi.

Nemocnice Jihlava uspěla se čtyřmi projekty za téměř půl miliardy ko-
run. Zahájena bude modernizace přístrojového vybavení pro intenzivní 
péči a chirurgické obory navazující na urgentní příjem – JIP, ARO, ope-
rační sály a související pracoviště. Nakoupeno bude vybavení pro klinic-
ké a diagnostické obory urgentního příjmu – ARO, JIP, radiologie a zob-
razovací metody. Peníze jsou k  dispozici i  pro rozvoj péče o  pacienty 
v rámci Krajského onkologického centra, kde je plánována modernizace 
přístrojového vybavení rozvíjejícího specializovanou a superspecializo-
vanou péči o onkologické pacienty, tzn. obměna lineárního urychlovače, 
simulátoru, plánovacího systému brachyterapie, dozimetrického vyba-
vení a plánovacího CT. Připravuje se rozvoj léčby ozařováním technikou 
IMRT/IGRT. Čtvrtý projekt pomůže dovybavit laboratoře a připravit od-
běrová místa na testování na COVID-19.

Nemocnice Třebíč pořídí špičkové technologie a  přístrojové vybavení 
operačních sálů a pro obory JIP, chirurgie, ortopedie, interna, gyneko-
logie a porodnictví, laboratoře.

Nemocnici Havlíčkův Brod čeká modernizace přístrojového vybavení 
v oborech navazujících na urgentní příjem, např. monitorovacích cen-
trálních systémů, SPECT/CT, gamakamer SPECT, sterilizátorů, infuzní 
techniky, lůžek a dalšího vybavení. 

Podobně cílený projekt úspěšně předložila Nemocnice Pelhřimov. I v je-
jím případě dojde k modernizaci přístrojového vybavení. Pořízena bude 
nová magnetická rezonance nebo nové stacionární rentgenové přístroje.

Nemocnice Nové Město na Moravě může díky evropské dotaci pořídit 
nové SPECT/CT, skiagraficko-skiaskopický komplet, ultrazvuky, monito-
ry životních funkcí nebo lůžka. 

A  výčet by nebyl kompletní, pokud bych nezmínil Zdravotnickou zá-
chrannou službu Kraje Vysočina. Ta je připravena nakoupit nová sanitní 
vozidla a přenosné defibrilátory.
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Všechny zmíněné projekty jsou už ve fázi realizace nebo připraveny 
k zahájení. Kraj Vysočina je připraven je předfinancovat. Za tímto úče-
lem bude čerpán tzv. Fond strategických rezerv. Financování zdravotnic-
kých projektů je ale pouze dílčí část veškerého našeho snažení. Základ 
všeho – tedy pečlivou přípravu všech úspěšných projektů – zvládli lidé 
v nemocnicích a kolegové z projektového řízení našeho úřadu a z Pro-
jektové kanceláře Kraje Vysočina. Dotaci samotnou se podařilo získat 
i díky systematické a důsledné práci týmu Rady Kraje Vysočina. 

Vítězslav Schrek, hejtman Kraje Vysočina

PODĚKOVÁNÍ 
POSLANKYNĚ

Vážení spoluobčané, milí Březničáci, 
děkuji vám za účast v letošních volbách do Poslanecké sněmovny. Ze srdce 
děkuji také všem, kteří jste mě svým hlasem podpořili. I díky vám mohu 
další volební období vykonávat a pokračovat v práci poslankyně pro náš 
region. Jsem pyšná na to, že jsem z Březníka. Vyrostla jsem zde, mám tu 
rodinu a přátele. Vždy se sem ráda vracím, protože tady jsem doma.
Chci vám popřát klidný konec blížícího se roku, především krásný advent 
a pohodové prožití vánočních svátků. Byl to náročný covidový rok, plný 
změn a občas také obav o naše zdraví. Věřím, že ten rok příští bude zase 
o něco lepší.
Ať vás neopouští dobrá nálada a jste zdraví.

S upřímným přáním a poděkováním
Monika Oborná

PŘÍSPĚVKY OBČANŮ

Milí spoluobčané a všichni čtenáři čtvrtletníku,
krásná písnička, kterou nazpíval Václav Neckář, zní právě z rádia: 

„Jedu domů po trati, 
jedu přes kopce,

za okny padá, padá sníh 
budou Vánoce. 

Chmury, trable, starosti 
nechal jsem ve městě, 

uslyším lidi na půlnoční, 
zpívat v kostele - aleluuuja, aleluuuja ...“ 

A je to vše velká pravda. Dneska máme 9. prosince a za okny padá celý 
den sníh. Je to veliká krása, všechno bílé a čisté, jako v pohádce. A za chví-
li tu opět budou Vánoce. Jak rychle nám ten rok zase utekl. Co všechno 
jsme prožili. Veselé chvilky, plné radosti, ale i smutné, plné nezdaru a ně-
kdy i plné slz... Všechno patří k životu a každý vyznává jiné hodnoty. V ži-
votě někoho jsou peníze a bohatství víc než spokojenost a někdy i víc než 
zdraví. Ale nejšťastnější člověk je ten, kdo nelpí na penězích, ale hromadí 
si statky duševní. Víru, lásku, naději, pohodu a má v srdci čisto a místo 
pro všechny. A o tyto duševní statky nás žádná nepřízeň osudu nemůže 
připravit. A těmito hodnotami můžeme do smrti, dle své vůle a síly, vlád-
nout. Jenže v dnešní době těmto hodnotám málokdo chce rozumět - více 
je těch, kdo štěstí hledají jen v lesku bohatství, ve světské slávě a v moci. 
Ale už dost o přemýšlení, jaké kdo uznává hodnoty. Je adventní a krásný 
předvánoční čas, tak raději vstoupíme do dnešního vánočního příběhu.

NATÁLKA
Natálčin domek byl nejčistší, nejnablýskanější a  nejlépe udržovaný 
z  celé vesnice. Natálka u  něho měla krásnou zahrádku a  také uměla 
skvěle vařit. Od rána do večera uklízela, leštila a vařila.
A tak si nemohla všimnout velké hvězdy, která se rozsvítila na noční oblo-
ze. Neviděla ani průvod světélek, která se blížila k vesnici. Neslyšela zvuk 
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píšťalek a  bubínků, který stále sílil. Nevšimla si ani vzrušeného šepotu 
a hlasů vesničanů. Slyšela teprve tehdy, když někdo zabušil na dveře.
„Co se děje?“ zeptala se škvírou pootevřených dveří. Uviděla vrásčitou 
tvář pastýře. Nos měl zrudlý zimou a ve vlasech plno sněhu. 
„Můžeme se u tebe trochu ohřát?“ zeptal se.
Natálka si vzpomněla na vydrhnutou podlahu a  nepořádek, který ji 
v  domě nadělají, ale pustila je dál. Pastýři otevřeli oči dokořán, když 
uviděli domácí chléb, sladkosti, marmelády a všechno, co doma Natálka 
uvařila a upekla. A protože měla dobré srdce, ode všeho jim nabídla.
„Kam máte namířeno?“ zeptala se, když je obsluhovala u stolu.
„Jdeme za hvězdou. Vede nás ke králi, který se právě narodil. Je to nej-
větší král, co kdy žil, král nebe i země,“ odpověděl pastýř.
„Jestli chceš, můžeš jít s námi,“ poznamenal druhý pastýř.
„Také mu můžeš donést nějaký dárek.“
„Ale kdepak, nevím, jestli by mě chtěl vidět,“ namítla Natálka.
„A co bych mu tak mohla darovat...“ Smutně se odmlčela.
„Mám tu košík plný hraček,“ dodala s povzdechem. 
„Moje dítě, můj malý král, umřel, ještě když byl maličký.“
„Tak půjdeš s námi?“ vyptávali se pastýři.
„Můžeme vyrazit?“
 „Já, já, půjdu až zítra,“ zavolala za nimi Natálka.
„Dohoním vás. Ještě tu musím poklidit, vybrat dárek a připravit se na cestu.“
Uklízela, cídila, klepala koberce a polštáře. Uplynul den a noc. Konečně 
se rozhodla. Vytáhla koš hraček, ale ty byly zaprášené! Takhle je přece 
nemůže darovat králi nebe a země! Začala je tedy čistit a mýt, až byly 
všechny jako nové.
Další den ráno se konečně vydala na cestu. Spěchala, běžela ode vsi ke 
vsi a všude se ptala na pastýře.
„Ano, ano, viděli jsme je,“ přikyvovali lidé. 
„Šli tamhle tím směrem.“ 

Dny plynuly, ale Natálka si nedopřála oddechu. Šla ve dne v noci. Ko-
nečně dorazila do Betléma. Všude se vyptávala na to královské dítě, ale 
nikdo o něm nic nevěděl. Teprve hostinský jí řekl:
„Jestli se chceš podívat na místo, kde bylo, musíš hledat chlév na kopci 
za městem. Já jsem pro ně už neměl místo.“
Natálka se rozběhla tím směrem, ale když udýchaná dospěla k chlévu, 
nikdo tam nebyl.

Myslíte, že byla zklamaná? Ani nápad! Říká se, že Ježíška hledá dodnes, 
protože čas není při hledání těch pravých věcí důležitý. Každý rok chodí 
od domu k domu a ptá se: „Není náhodou tady?“
A když o Vánocích slyší, že nějaké dítě bylo hodné, vytáhne z koše dárek 
a nechá mu ho v noci u postýlky. Dobře ví, že každé dítě, přestože to není 
Ježíšek, je velkou nadějí pro všechny lidi. A je to také velký dar od Boha.
   
Ano, každé dítě je velký dar a  bylo by krásné, kdyby všechny děti byly 
šťastné. Žily v lásce, míru, porozumění, a to nejen o Vánocích. A radost dětí 
ze splněného přání, rozzářená očička, šťastný úsměv - to je pro nás největ-
ší štěstí. My velcí, nebo již řeknu starší, nepotřebujeme dárky, my máme 
radost, když všichni okolo mají radost a jsou šťastni. Opravdovým dárkem 
je, darujeme-li kousek své lásky a věnujeme svým drahým svůj čas.

V  dnešním předvánočním čísle 
zklamu ty, kteří se těší na výpis-
ky ze vzpomínek pana Menšíka, 
nějak časově nestíhám, a  tak 
přislíbím, že se budu snažit 
v dalším čísle našeho čtvrtletní-
ku polepšit.

Mše svaté ve vánočním čase 
v  našem kostele, pokud nepři-
jdou nová vládní nařízení, bu-
dou takto:

V pátek 24. 12. – Štědrý den, mše začíná ve 20:00 hod.
V sobotu 25. 12. – Boží hod vánoční, mše začíná v 9:30 hod.
V neděli 26. 12. – sv. Štěpán, mše začíná v 9:30 hod.
V pátek 31. 12. – sv. Silvestr, mše začíná ve 14:00 hod.
V sobotu 1.1. 2022 – Nový rok, mše svatá začíná v 9:30 hod.
V neděli 2. 1. 2022 – mše svatá začíná v 9:30 hod. 

Při vánočních mších proběh-
ne v  kostele sbírka na potřeby, 
údržbu a opravy kostela. V plánu 
je také oprava střechy věže kos-
tela, která bude finančně velice 
náročná. Odborníci při opravě 
střechy kostela zjistili, že krovy 
i střecha věže jsou ve velmi špat-
ném stavu.
Krásnou tradici – hraní vánoč-
ních koled na věžních schodech, 
jako každý rok na ŠTĚDRÝ DEN 
v  16:00 hodin plánují naši mu-
zikanti uskutečnit. Přijďte se příjemně naladit a zanotovat naše krásné 
koledy. Muzikantům musíme za jejich ochotu moc, moc poděkovat.
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Do kostela se můžete přijít poklonit narozenému Ježíškovi nebo se podí-
vat na krásné betlémy, výzdobu před každou mší svatou i po ní.
Tříkrálová sbírka pravděpodobně proběhne v  naší obci, jako tradičně, 
chozením koledníků po obci asi v sobotu 8. 1. 2022. Otevřete svá srdce! 
Nejbohatší člověk není ten, kdo má nejvíc, ale ten, kdo nejméně potře-
buje a dá potřebným.
V letošním roce jsme opět neuskutečnili tradiční akce v naší obci. To je 
nám moc líto a  budeme se těšit, že v  tom příštím roce bude vše lep-
ší a zase se setkáme. Za kulturní výbor děkuji všem za ochotu oslavit 
s námi Vaše výročí a za setkání při vítání občánků. Budeme rádi, když 
nám oznámíte, co slavíte, třeba zlatou či jinou svatbu, protože tato výro-
čí nemáme kde zjistit. Více napíše paní předsedkyně kulturního výboru 
Jana Řezaninová ve svém příspěvku.
V  dnešním předvánočním příspěvku jsem se vůbec nechtěla zmínit 
o tom, co každý den několikrát slyšíme z médií. Ale nedá mi to nereago-
vat na chování některých občanů. Myslím si, že každý má právo sám se 
rozhodnout - očkovat se nebo ne. Všude slyšíme, že očkování mají lepší 
průběh nemoci - asi ano, ale to není důvod chovat se škaredě k neo-
čkovaným. Víme, že i my očkovaní nemoc můžeme přenášet znovu, tak 
prosím, chovejte se k sobě hezky a neodsuzujte nikoho. 

Slov díků není nikdy dost. Tak moc děkuji všem hodným lidem, kteří 
chtějí, aby naše vesnice byla hezká (pan Petr Bábuněk je nám vzorným 
příkladem), aby se v ní krásně žilo, aby byli na sebe všichni hodní, aby 
rozdávali úsměvy, abychom s láskou dovedli pomáhat druhým, aby bylo 
všechno krásné, aby...

Přeji všem krásné, požehnané svátky vánoční. Kéž by se zavřely dveře 
letošního roku a s nimi i nemoci a všechny strasti. A v tom novém roce 
2022 hojnost Božího požehnání, zdraví, štěstí a snažme se být k sobě 
lidštější, přívětivější a milejší. 

S láskou všem to nejlepší přeje Marie Sobotková
   

ČINNOST KULTURNÍHO 
VÝBORU NAŠÍ OBCE
Milí spoluobčané,
během podzimních dní jsme v naší obci oslavili tři zlaté svatby, tj. 50 
let společného života našich spoluobčanů a čtyři krásná jubilea. Fotky 
ze všech vydařených oslav si můžete jako vždy prohlédnout ve fotoga-
lerii na konci tohoto čísla. Touto cestou bych vás chtěla poprosit, pokud 
budete vědět, kdo slaví zlatou či diamantovou svatbu, abyste nám to 
sdělili. Sice čerpáme informace ze starších kronik, někdy se o blížící se 
oslavě dozvíme z doslechu, ale na někoho se může přesto zapomenout, 
což bychom nerady. Pokud budou třeba právě vaši rodiče v příštím roce 
slavit významné výročí manželského života, sdělte nám to prosím, aby-

chom mohli přijít s dárečkem, gratulací a aby bylo toto důležité výročí 
hlavně zaznamenáno v pamětní knize naší obce.  
Co se týče velkých společných akcí, těch jsme měli letos naplánováno 
opravdu mnoho, ale uskutečnit se z důvodu nařízení vlády a zhoršující 
se epidemiologické situaci v naší obci bohužel nemohly. Doufáme tedy 
v příští rok, že Vám všechny oblíbené akce vynahradíme a společně si je 
užijeme. Snad bude následující rok pro nás všechny veselejší a budeme 
se moci konečně více společně potkávat. 
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 Na státní svátek Dne vzniku samostatného československého státu 28. 
října se uskutečnil alespoň venkovní Lampionový průvod, ze kterého se 
stává pěkná tradice. Sešli jsme se krátce před šestou hodinou večerní 
u sokolovny, všem dětem jsme rozdali svítící lampionky a vydali se na 
společnou procházku obcí k Pomníku padlým na Volné straně, kde jsme 
slavnostně položili věnec, uctili památku na zemřelé v 1. světové válce 
a vyslechli státní hymnu, která zněla rozhlasem celou obcí.  

Před příchodem adventu jsme ozdobili parčík na návsi a osvítili vánoční 
strom, pod který už Ježíšek nadělil několik dárečků :)

V neděli 5. prosince jsme dohlédli na to, aby známá trojice Mikuláš, čert 
a anděl, která děti rozechvěje, potěší, ale i trošku vystraší, nezapomněla 
obejít naši obec, obdarovat pamlsky všechny místní děti a aby se tato 
oblíbená tradice v naší obci zachovala. 

Vážení spoluobčané, členky Kulturního výboru vám všem ze srdce přejí 
krásné svátky vánoční, rodinnou pohodu, stůl plný dobrot a do nového 
roku hlavně pevné zdravíčko, hodně štěstí a životní optimismus. 

Za KV Jana Řezaninová

MATEŘSKÁ ŠKOLA 
BŘEZNÍK

„Sněhuláček panáček,
má na hlavě plecháček.

Místo očí uhlíky, na kabátku knoflíky.
Stojí tiše, stojí bos,

červený má z mrkve nos.“    

Podzim utekl jako voda a už je tady konec roku! Navzdory nepříznivé epi-
demiologické situaci a vysoké nemocnosti dětí i zaměstnanců jsme si pře-
dadventní a adventní čas ve školce užili, jak nejlépe jsme dovedli.
Pilně jsme připravovali vánoční písničky a básničky, abychom Vás s nimi 
mohli potěšit u vánočního stromu. A když to nakonec nevyšlo, natočili jsme 
krátké video, které vás snad také potěšilo a pomohlo vám na chvíli zapo-
menout na všední starosti a přivolat k vám radostnou vánoční atmosféru. 
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Mikuláš s čertem a andělem i Ježíšek k nám do školky přišli zase o něco dřív 
než k vám domů a přinesli nám spoustu dárků, se kterými se budeme ve 
školce těšit celý rok. Nadílka byla bohatá a radost dětí převeliká, a to také 
díky Vám všem, kdo jste se na vánoční nadílce pro děti ze školky podíleli. 
Velké poděkování posíláme maminkám, které nám napekly nádherné per-
níčky, pracovníkům OÚ, pošty a Coopu, kteří nám ochotně pomohli s jejich 
rozdáváním mezi Vás a  všem, kteří přispěli do pokladniček nebo koupili 
vánoční dárek pro naše děti. 
Na závěr bychom Vám chtěli popřát všechno nejlepší a hodně zdraví v no-
vém roce a budeme se těšit, co pěkného nám všem nový rok přinese!

Vaše děti a dospěláci ze školky

ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLY
ŠKOLA V PŘÍRODĚ
Na přelomu měsíce září a října pobyla většina žáků prvního stupně ve 
škole v přírodě v Ekocentru Chaloupky Kněžice. Zde žáci absolvovali pro-
gram Voda, Země, Vzduch, Oheň. Během pobytu poznávali a zkoumali 
převážně v terénu jednotlivé živly:
 vodu u rybníčku a potoka
 zemi na zahradě
 vzduch na louce a na farmě v Zašovicích
 oheň u venkovního ohniště a v odborné učebně 
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Vše si zopakovali formou hry. Škola v přírodě byla zaměřena nejen na 
získání nových vědomostí a  dovedností v  oblasti přírody, ale také na 
stmelení třídních kolektivů a všech žáků prvního stupně, týmovou spo-
lupráci, kamarádské vztahy, vzájemné naslouchání a pomoc.

ZÁJEZD DO PRAHY
Uskutečnil se pro žáky 8. a  9. ročníku ve středu 6. října. Za deštivého 
rána jsme odjeli z Březníka směr Praha. Do Prahy jsme dojeli asi v 10 
hodin, po malé zastávce na dálnici. Vydali jsme se na pěší putování Pra-
hou. Tradiční trasa po památkách: Petřín – rozhledna i bludiště, Pražský 
hrad, Malá Strana, Karlův most, Staroměstské náměstí, Celetná, Příko-
py, Václavské náměstí. Zde jsme naši procházku Prahou zakončili.  Žáci 
si putování po Praze užili, protože vzhledem k  turistickým omezením 
kvůli covidu bylo v Praze málo návštěvníků a nemuseli jsme se proplétat 
davy lidí.
Po 17. hodině jsme se vydali směrem k domovu. Do našich končin jsme 
dorazili před osmou hodinou večerní. Měli jsme štěstí také na počasí, 
i když mělo celý den pršet. 
Výlet se, dle hodnocení žáků i učitelů, vydařil.  

PRVNÍ POMOC
Žáci 9. ročníku se ve spolupráci se záchrannými sbory kraje pod vedením 
lektora a záchranáře pana Pavla Kostky zúčastnili kursu první pomoci 
a zdravovědy. 
Pro žáky 8. ročníku proběhla první část tohoto kurzu. Zde je zdravot-
nická záchranářka Blanka Rybníčková seznámila s prací profesionálních 
záchranářů Zdravotnické záchranné služby Kraje Vysočina při poskyto-
vání první pomoci našim občanům. Závěrem si mohli žáci prohlédnout 
vybavení sanitního vozu rychlé pomoci.

Navštivte veřejný obecní facebookový profil: http://www.facebook.com/ObecBreznik/

www.obecbreznik.cz1010 Březnický čtvrtletníkBřeznický čtvrtletník



FOTBÁLEK JINAK 
Ve středu 10. listopadu do březnické sokolovny zavítal „Grassroots tre-
nér mládeže“ okresního fotbalového svazu Třebíč Michal Pacholík, aby 
žákům a  učitelům tělesné výchovy předvedl návrh ukázkové hodiny 
tělesné výchovy. Hodinu tělocviku si pod jeho vedením vyzkoušely vy-
brané ročníky základní školy. Pro žáky to bylo vítanou změnou a pohyb 
si užívali. Pro učitele byly ukázkové hodiny zajímavými a inspirativními 
do dalších hodin tělesné výchovy.

MATEMATICKÉ SOUTĚŽE
Na podzim se naši žáci zúčastnili Logické olympiády a matematické sou-
těže Pythagoriáda. 
Do Logické olympiády se z  naší školy zapojilo 11 žáků, nejúspěšnější 
byla žákyně 9. ročníku Klára Pavlíčková.
Dne 2.11. proběhlo školní kolo matematické soutěže Pythagoriáda. 
Zúčastnili se ho žáci 6. až 9. ročníku. Nejúspěšnější byl žák 6. ročníku 
Kryštof Žalud, který postoupil do okresního kola. 

SETKÁNÍ DŮCHODCŮ, VÁNOČNÍ JARMARK A ROZSVĚCENÍ STROMU 
Z důvodu covidových opatření se plánované akce nekonaly, i když se žáci 
i předškoláci pod vedením svých učitelů a učitelek na kulturní vystoupe-
ní připravovali. V pracovních a výtvarných činnostech společně připravili 
spoustu dárečků pro Jarmark. Děti i učitelé se nevzdali a vymysleli, jak si 
předvánoční čas užít a potěšit ostatní a pochlubit se svojí prací.

Vznikly tyto dvě náhradní akce:

VÁNOČNÍ VYSTOUPENÍ DĚTÍ A UČITELŮ PRVNÍHO STUPNĚ
Žáci prvního stupně poctivě připravovali pásmo zimních a  vánočních 
písní, které nemohli prezentovat na plánovaných mimoškolních akcích. 
Připravenými písněmi potěšili starší spolužáky a  pedagogy naší školy 
zpíváním před školou. Díky moderním technologiím 
a systému EduPage bylo možné celé vystoupení sdílet s rodiči i ostat-
ními nemocnými kamarády. Představení mělo velký úspěch v podobě 
potlesku i obdržených lajků.

VÁNOČNÍ JARMARK JINAK
První adventní neděle měla být příležitostí pro vystoupení žáků z naší 
školy a  k  prodeji jejich výrobků na vánočním jarmarku. Z  důvodu ne-
příznivého vývoje epidemiologické situace se nemohla akce konat. 
Děti však měly výrobky na jarmark nachystané, proto škola uspořádala 
„on-line jarmark“. Vyfocené výrobky dětí byly zveřejněny na webových 
stránkách školy a také v našem školním systému EduPage. Rodiče i děti 
si mohli výrobky prohlédnout v pohodlí domova a poté si je ve škole za-
koupit. Žáci prvního stupně připravili vynikající dýňové kompoty. Zapo-
jily se i děti z druhého stupně, především šestá a sedmá třída, kteří vyrá-
běli dekorativní hvězdičky, jehelníčky, vonné pytlíčky a ozdobné brože. 
Součástí jarmarku byly také plátěné tašky nebo obrázky na pověšení. 
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ADVENT A VÁNOCE
 školu i školku navštívil také Mikuláš s andělem a čertem
 chodby a třídy jsou vánočně vyzdobeny
 v předvánočním čase nás čekají vycházky tříd do přírody a poslední 
den školy před prázdninami proběhnou ve třídách vánoční besídky

 Všem pracovníkům ZŠ a MŠ děkuji za práci, žákům za jejich snahu učit 
se novým věcem. Rodičům, obci a  veřejnosti děkujeme za podporu 
v roce 2021.

Mgr. Jan Nešpor, ředitel školy

„Všem žákům, rodičům a spoluobčanům přejeme radostné Vánoce. Do 
nového roku 2022 pevné zdraví, radost, lásku a spokojenost.“

Zaměstnanci ZŠ a MŠ Březník

TJ SOKOL BŘEZNÍK
… padá sníh, padá sníh
… a  co je potřeba udělat? No přeci vyvěsit 
krmítka pro ptáčky a nezapomenout je do-
plňovat. Sokolíci, oprašte svá krmítka. Jestli 
vám již nevisí, je nejvyšší čas pověsit si je na 
zahradě a naplnit tím správným zobem.
Pro všechny příznivce se letošní krmení zví-
řátek uskuteční 23.12. 2021 ve 14 hodin od 
sokolovny. Půjdeme jako každoročně naplnit 
a rozvěsit krmítka ptáčkům a dát laskominy do kr-
melečku nad ZD Luh. Pozvánku najdete na konci zpravo-
daje, na všechny se těšíme. 

… že ví, jak vypadá divočák zblízka
Byla sobota 23. října a  my se chystali na Barevnou stopu. Někteří se 
zalekli trasy, jiní nešli pro nachlazení nebo nevěřili, že počasí bude jak 
vymalované. Na srazu se nás sešlo tak akorát do mariáše: Anetka, Klár-
ka, Kačka a já. No počítala jsem, že možná dvě auta budou pro převoz 
potřeba, nakonec stačilo jen to moje maličké. Ještě že jsme braly i psa, 
jinak bych měla pocit, že jedeme poloprázdní… Skřítek nám nachystal 
zprávy v podobě slepých map, kdy jsme na nich měly vyznačeno, kde 
máme hledat další zprávu s malou nápovědou zašifrovanou do nějaké-
ho jinotaje. Děvčata byla šikovná a po úvodním seznámení se s mapou 
jim to šlo již samo. Každou etapu si vzala na starost jedna, a tak nám 
cesta nikde nezaskřípala.  Vyšly jsme ze Senorad na staré keltské hradiš-
tě, z Velké skály jsme měly údolí Oslavy i Levnov (Ketkovák) jak na dlani. 
Nakonec snímky hovoří za vše. 
Na soutoku Chvojnice a Oslavy jsme si odpočinuly, daly svačinku, našly 
další skřítkovu zprávu a pokračovaly v putování.
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 Potkaly jsme se se skauty, co na skautské louce vařili oběd. Všichni si 
chtěli hladit psa, ale aby nás pozvali k hodování to ne. Nezbývalo než 
šlapat dál.

V jedné části se najednou Dina, která nám dělala předsazenou spojku, 
zastavila v pohybu a kdyby to nebylo americké společenské plemeno, 
řekla bych, že se pokusila lovecky vystavovat. Zeptala jsem se jí, co tam 
vidí? Otáčela hlavou na mě a zase dopředu, jako by nevěřila tomu, co 

vidí. No to už jsem to uviděla i já. Proti nám si to po cestě štrádoval di-
vočák. Vypadal děsně: hubený, sešlý, jeden by se s ním o svačinu rozdě-
lil. Šel ležérním krokem, hlavou pohupoval ze strany na stranu a vůbec 
nekoukal kolem sebe. Mezitím nás došla děvčata. Ještě jsem je stihla 
varovat, aby nezačaly ječet a nerozběhly se mi po stráni s myšlenkou: 
„Kde je nějaký strom, který nás unese a zachrání!“ 
Stály jsme na cestě a dívaly se, jak se k nám čuník neustále blíží, aniž by 
o nás věděl. Chtělo by se mi napsat, tak příkladně jsme se v lese chovaly. 
Pravda bude ale asi někde jinde. Přirozená zvědavost ustoupila zdravé-
mu úsudku ochránit svěřené ratolesti a tichounce jsem raději poodešly 
po naší pěšině mimo směr chůze divočáka. Teprve až se dostal na naši 
úroveň bočního zorného pole, zaregistroval nás. Zastavil se, s překvape-
ním zvedl hlavu jako by říkal: „a vy jste se tady kde vzaly?!“ Pak hlavu 
zase svěsil a všichni jsme pokračovali ve své cestě.

Nás cesta vedla přes Kozí hřbety, další krásné místečko na Chvojnici. 
Dostavil se hlad a  už jsme začaly plánovat, kde si rozděláme ohýnek 
a opečeme špekáčky. Doufaly jsme, že hned dole pod hřbety, ale to ne-
byla pravda. Tam z  místního srubu na nás startoval nevychovaný pes 
a jeden z osadníků se proháněl v off roadu po lese cestou necestou za 
dobýváním dřeva. Pryč je ten čas, kdy trampové chtěli klid a  splynutí 
s přírodou. Dnes se po Chvojnici pohybují na čtyřkolkách, auta parku-
jí v  přírodní rezervaci, místo kytar a  sborového zpěvu je slyšet cinkot 
sklenic a kazeťák. Ze srubů trčí fotovoltaické panely a antény. Pláče oko 
romantika. Jdeme dál! 

Na soutoku Sudického potoka a  Chvojnice rozděláváme oheň. Pokud 
se děvčatům podaří na 3 zápalky zálesáckým způsobem (bez papíru či 
jiného podpalovače) zapálit oheň, získají 3 skřítky do bodování. Neza-
dařilo. Ještě je co trénovat. Naštěstí mají s sebou zkušeného matadora, 
a ten je nenechá jíst špekáčky syrové. 
Najezené, odpočaté vyrážíme do Zlatého údolí hledat další zprávu.

Zpráva nám dala trošku zabrat, ale nakonec jsme se s tím popasovaly, 
bude to asi tím, jak skřítek mění velikost, že má potom chaos v  tom, 
kolik vlastně měří metr! Odpustily jsme mu. Za tu hromadu bonbónů, 
co nám tu nechal, se na něj nemůžeme zlobit! Navíc zde Klárka našla 
nějaký senzor. Dodatečným pátráním se podařilo najít i  majitele. Měl 
velkou radost a Klárce poslal odměnu ;o).

Výprava to byla náročnější, a ne každý by ji ušel, ale děvčata se s  tím 
porvala bez remcání. Našlapaly jsme výživných 17 km. Mnozí ani neví, 
jak krásný kus krajiny mají za humny. Věřím, že i naše fotky Vás zláka-
jí a uděláte si výlet na vyhlídku Velká skála, Kraví hora, Ketkovák, Kozí 
hřbety. Budete se chtít brodit Chvojnicí sem a tam, hledat stezky a lávky, 
projít se po loukách, ze kterých na vás dýchne nejen trampská a skautská 
historie. Hledat ukryté kešky a možná, někde mezi šuměním v korunách 
stromů, zaslechnout zvuk kytar a písničky opěvující údolí Oslavky.
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  … že se běžel Sokolský běh republiky
Což všichni samozřejmě víte, protože jen díky vám, vaší účasti a podpo-
ře, se běh uskutečnil i když na etapy, neboť děti měly ze školy vyhláše-
nou karanténu.

Co tedy nevíte je, že příprava začala již v  květnu. Pořadatelem a  za-
střešující organizací byla TJ Sokol Čertovka Praha. Klobouk dolů před 
jejich dokonalou organizací, manuály, polopatistickými návody, emaily 
s dotazy, zda už jsem udělala toto a tamto. Pak už se toho zas tak moc 
pokazit nedalo, což mě utvrdilo v myšlence, že to zvládnu organizačně 
dotáhnout i já bez zkušeností. Samozřejmě ne sama, ale za pomoci na-
šeho výboru TJ, kdy každý dle svých možností přiložil ruku k dílu. A zda 
se nám běh povedl? Za mě říkám ano a velkou zásluhu na tom má pří-
jemná atmosféra, kterou jste vytvořili. Jak 28.10., tak v  sobotu 6.11., 
kdy běžely děti.

Možná ne všichni víte, že první místa v mužích nám vyfoukli přespolní 
mladíci. Popravdě, já se na ně nezlobím, měli to vydřené i přes nepřízeň 
osudu. No jen si to představte. 

Běžíte trasu, kterou jako jediní neznáte, páč nejste místní, kteří si ji as-
poň zkoušeli projít, navíc to za humny znají jako své boty. 
Z  manuálu jsem vyčetla, že musíme vychytat všechna kritická místa 
a řádně je označit. Na naší trase se tak jeví křižovatka u krmelce za kra-
vínem. Grunge se přihlásil, že si tam stoupne a bude to tam usměrňo-
vat. Prima! To jsem ještě nevěděla, že to tam pojme jako obžerstvovací 
point, kde bude domácí běžce zdržovat a nalívat jim do jedné a do dru-
hé nohy kořaličku a bublinky. Zatímco mladící proběhnou bez zastávky 
a zvýší si náskok. 

Další nástraha na chlapce čekala v  podobě větrem stržené a  otočené 
šipky ukazující někam do pastvin kolem tekoucí močůvky zvané Luh. 
No s protestem bychom si nějak poradili, měli používat chlapci hlavu, 
šak tam není cesta, jen oranisko, že jo? Jenže co osud nechtěl, jak už to 
tak bývá, dobrého pomálu, zato však vždy na pravém místě, kde se vzal 
tu se vzal, u otočené šipky se zjevil pan Bábuněk. Chlapce vrátil na trať, 
šipku otočil správným směrem. (Příště dáme zákaz vstupu na trať a bu-
deme mít vítězství doma – vymalováno!!) A zatímco mladící prosvištěli 
kolem Grungeho pointu podruhé bez kulhání, některým odtud ztěžkly 
nohy tak, že do kopečka kolem školy funěli z posledního.
 
Ále, co už… však to byla zábava. Vyšlo nám krásné počasí, i když trošku 
foukalo, ale tady je málo dní, kdy nefouká. Sluníčko dělá půl úspěchu. 
Účastníci byli přátelsky naladěni, všichni se radovali, že trefili do cíle. 
A já jen doufám, že má humorná nadsázka pobavila, nikoliv urazila.

Celkem běželo 21 dospělých běžců, z toho 8 žen. Nejrychlejší mužský čas 
byl 18:46:16 min. Nejrychlejší ženský 28:37:23 min. 
Na Adama a jeho rehabilitace každý přispěl dle svého uvážení a mož-
ností přes QR kód. Z kasičky se zasílalo na Adamův účet 1100,- Kč. 

Děti běžely v sobotu o týden později. Naštěstí i jim vyšlo počasí. Změ-
nou termínu jsme přišli o velkou část přespolní konkurence, a tak téměř 
všechny ceny zůstaly doma. Pravda je, že vítěz z mužské kategorie poslal 
svého mladšího bráchu, a ten nám to tu taky pěkně „vyžral“. To je snad 
geneticky, ne?!  Domácí omladina z řad fotbalistů se jaksi zalekla a běhu 
se raději vůbec nezúčastnila. Což přineslo řadu radosti mezi chlapeckou 
polovinu běžců, páč byli tři a krásně se podělili o ceny. 
Atmosféra byla zdravě soutěživá. Myslím, že dětem se závod líbil, zkusi-
ly si poměřit vzájemně síly, překonat sami sebe. A že bojovaly, je určitě 
patrné i z fotek.
Přeji si, aby nezůstalo u tohoto prvního běhu a mohl se běžet i příští rok. 

Letošní běh se uskutečnil i díky toleranci kulturního výboru, který pře-
sunul Štrúdlování na víkend před svátkem. Věřím, že i  pro další roky 
najdeme společnou řeč s kulturním výborem a běh Republiky se stane 
stejně tradiční akcí jako Štrúdlování a lampionový průvod. 
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… že budky jsou připravené na jaro
17.11. proběhlo čištění našich budek a víte co? Každou budku si našel 
nějaký nájemce. Pravda ne vždy z řad opeřenců. Tak například Rosendor-
fovi a Sobotkovi mají v budce už druhý rok plha lesního. Letos jsme s ním 
tedy neměli slitování a domečky jim vymetli, uvidíme, zda se tam i tak 
usadí. Ve většině budek byl zahnízděn brhlík lesní, ale máme i tři budky, 
ve kterých našel domov strakapoud střední. Největší překvapení na nás 
čekalo v Anetčině budce. Bylo ode dna až po střechu vystavěno sršním 
hnízdem – nádherný, stavitelský skvost. Myslím, že Anetka by dala před-
nost ptáčkům, ale i sršeň má v přírodě své nezastupitelné místo. 
Co nás překvapilo, bylo, že stromy za ten rok svůj obvod zvětšily 
o 2 a více cm na průměru. Museli jsme všechny háčky povolit, vytočit 

a do budoucna je budeme muset 
vyměnit za větší. 
Teď v zimě nás bude čekat sčítá-
ní ptáků na krmítkách. Také se 
pokusíme vyrobit přes zimu další 
budky a na jaře je vyvěsit tak, aby 
každý měl svoji budku a  mohl ji 
chodit při procházkách pozorovat. 
Než se tak stane, budeme se tě-
šit adventem. Všem přeji pevné 
zdraví a klidné svátky. 

sepsala s. Ilona Fábryová
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SBOR DOBROVOLNÝCH 
HASIČŮ

Vážení spoluobčané, sestry a bratři, 
vzhledem k situaci, jaká je, a zhoršující se epidemiologické situaci, jsme 
byli nuceni zrušit letošní výroční valnou hromadu. Stejně tak to dopad-
ne i s Hasičským plesem, který byl v plánu na 15. ledna. 

Nicméně se blíží svátky vánoční. Chtěl bych vám všem touto cestou po-
přát, abyste je prožili v  klidu a  pohodě a  do nového roku vykročili ve 
zdraví a správným krokem.

Starosta SDH Březník
Jaroslav Chadim

Z BŘEZNICKÉ KRONIKY
VÝPISKY Z PAMĚTNÍ KNIHY NAŠÍ OBCE

ŠKOLA    
Až do roku 1817 vyučovalo se u nás dle záznamů ve farním protokolu 
v obecním domě č.p. 64. Domek však se počal bořiti a škola přestěhová-
na do č. p. 40. Místnost byla malá, vlhká a tmavá, proto nařídil krajský 
úřad vystavěti novou školní budovu, což se stalo roku 1825. Dostala číslo 
popisné 89. Učírnu popisují pamětníci takto: vchod do školy, která byla 
čelní stranou obrácena k  západu (k  faře) a  obsahovala 1 učírnu a  byt 
učitelův, byl ze západu (od farních vrat), kde je teď první okno do bytu 
správce školy. Hned za hlavním vchodem byly vpravo dveře do učírny. 
Uprostřed učírny byl dřevěný sloup, vzadu velká zelená kamna. V  jižní 
stěně byla 2 okna, mezi nimi 2 tabule a  stolek učitele. K  východu do 
dvorku byla také 2 okna, k západu 1 okno. Chodbou cihlovou se vcházelo 
na dvůr, který byl níže položen a scházelo se po schodech. Na jižní straně 
byla zarostlá zahrada jako les neprostupná. Stavení bylo sešlé, všude při 
dešti teklo. Ještě před stavbou školy sousedil s místem stavebním neo-
hrazený hřbitov, který teprve později byl ohrazen zdí. Pro množství žáků 
bylo roku 1876 zavedeno vyučování polodenní. Počet dětí však vzrostl na 
200, takže učírna nestačila. Proto roku 1883 postavena další část budovy, 
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totiž 2. třída za starostování Františka Kříže, rolníka z č.p. 31 a předsedy 
místní školní rady Jana Doležala, chalupníka z č.p. 1. V roce 1895 musila 
býti přistavěna třetí třída směrem k východu za starostování Františka 
Řezaniny z č.p. 44 a předsedy školní rady Josefa Janouška z č.p. 22.

Dle školních záznamů byli zde učitelé a správci školy: 
 Nejstarší zaznamenaný učitel Ondřej Herman, který bydlel v  roce 
1786 v č.p. 62. 
 Po něm zaznamenán ve farním protokolu František Veverka, který se 
stal učitelem v roce 1797, bydlil v č.p. 69, v roce 1808 v č.p. 64, zemřel 
v Třebíči, kdež pochován.
 Václav Janda, narozen 1780 ve Skuči. Byl zde v  roce 1810 oddán 
s dcerou bývalého myslivce v Třebíči Antonína Fraňka. Zemřel 6. červen-
ce 1827 na žaludeční rakovinu. 
 František Čichna zde působil od roku 1827, zemřel 8. června 1846 
ochrnutím plic. 
 František Štoudek, nar. 1797 ve Čtyřdvorech u Pernštýna. Působil zde 
od roku 1846 a zemřel 15. dubna 1850 na souchotiny. Zatímním správ-
cem školy byl pak Jan Tomek, který odešel do Sedlece. 
 Od roku 1850 do roku 1872 vyučoval zde František Novotný, rodák 
z Kamenice u Jihlavy. Zemřel 22. prosince 1880 ve stáří 81 let.
 Od roku 1872 až do roku 1906 byl zde správcem školy Josef Nahodil, 
narozen 8. dubna 1841 v Ketkovicích. 
 Po něm do 16. prosince 1924 Karel Malý.

 Od 1. září 1925 do 31. srpna 1927 byl řídícím učitelem Tomáš Dvořák, 
narozen 7. prosince 1867 v Bransouzích. 
 Od 1. září 1927 byl zatímním a od 26. ledna 1929 pak definitivním 
řídícím učitelem Alois Lysák, narozen 12. srpna 1892 v Trnavě u Třebíče, 
který se oženil s dcerou bývalého řídícího učitele Karla Malého Boženou. 
V roce 1913 rozšířena byla škola na čtyřdílní. Potřebná třída byla najata 
v místnosti v domě č.p. 32 pana Stejskala. 
Obec Kuroslepy si postavila v roce 1926 se svolením zemské školní rady 
vlastní školu jednotřídní a od 1. ledna 1927 březnická škola nově redu-
kována opět na trojtřídní. 

BESÍDKA
Roku 1878 založen byl v Březníku čtenářský spolek, který byl v roce 1899 
přeměněn v Čtenářsko-hospodářskou besídku. Od svého založení má již 
pěknou knihovnu, která blahodárně působila. Zakladateli Čtenářského 
spolku byli Václav Doležal, Josef Nahodil, řídící učitel, Jakub Moravec, 
obchodník a Robert Jarolím, mlynář. 
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STAVBA DRÁHY
Roku 1886 začala se stavěti dráha z Okříšek do Zastávky a v červnu 1887 
byla otevřena. Pracovalo zde mnoho dělníků - Italů. Ital Kamilo Tomasi 
se v naší obci té doby usadil.

SILNICE DO KRALIC
Roku 1888 počala se stavěti silnice z Březníka do Kralic a v  roce 1889 
byla dodělána. K tomu uvolila se naše obec dáti pozemky a 400 zlatých. 
Dříve jezdilo se kolem č.p. 1 ke stodole, pak nahoru cestou k Cibulářům, 
odtud pak vlevo až k místu, kde odbočuje z nynější silnice cesta k do-
časnému mostu do Sádového. Zabřezí byla zmolina, kterou potok ze 
Sádového hned po pravé, hned po levé straně se rozléval. 

HASIČSKÉ SKLADIŠTĚ
Hasičské skladiště bylo postaveno v roce 1898 a slavnostně odevzdáno 
hasičskému sboru 4. září téhož roku. Sbor dal 100 zlatých a obec 360 
zlatých a 54 halířů.

Pro čtvrtletník přepsala kronikářka naší obce 
Jana Řezaninová

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA 
Životní jubilea
Za měsíc leden: 

Narodili se: 
listopad:
Kořínková Stella, rodiče Denisa a Tomáš Kořínkovi

Prosinec:
Sochorová Marie (rodiče Veronika Krčmová a Martin Sochor)
Nováková Zora (rodiče Jana a Jaroslav Novákovi)

Přistěhovali se: 
prosinec:
Pan Bobek Roman
Slečna Šmídová Kateřina

Zesnulí spoluobčané
(připojujeme tichou vzpomínku):

  

  

 

Za měsíc únor:
Pan Babčan Alexander, 82 let
Pan Řezanina Josef, 80 let
Paní Bohuslavová Jiřina, 70 let
Paní Blažková Jana, 65 let
Paní Nováčková Eliška, 80 let
Paní Fraňková Růžena, 83 let
Paní Maštalířová Olga, 75 let
Paní Sochorová Marie, 65 let

Za měsíc březen:
Paní Fraňková Božena, 80 let
Pan Vavřínek Michael, 50 let
Paní Strašáková Božena, 95 let
Pan Menšík Josef, 60 let
Pan Staněk Jaroslav, 83 let
Paní Mojžíšová Dana, 60 let
Paní Rybníčková Marie, 65 let

Září: 
Pan Weber Josef

Prosinec: 
Pan Šídlo Jiří

Pan Malach Ladislav, 95 let
Paní Kopuletá Jarmila, 75 let
Paní Žáková Marie, 70 let
Paní Studená Ludmila, 65 let
Paní Klusáková Božena, 88 let
Paní Hejlová Marie, 83 let

Pan Lovász Ladislav, 50 let
Pan Rybníček Zdeněk, 87 let
Paní Smutná Milada, 85 let
Pan Pokorný Rostislav, 75 let
Paní Pochopová Marie, 81 let
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10.10.2021 - Rybářské závody dospělých

FOTOGALERIE
2.10.2021 - Dětské rybářské závody
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20.10.2021 - Podušková Marie, oslava 85. narozenin

28.10.2021 - Běh republiky pro dospělé
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28.10.2021 - Lampionový průvod
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28.10.2021 - Odhalení pamětní desky VVC
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31.10.2021 - Nováček Jiří, oslava 80. narozenin

7.11.2021 - Dětský běh republiky
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11.11.2021 – zlatá svatba Božena a Jan Hermanovi

18.11.2021 - Pokorný Oldřich, oslava 85. narozenin
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20.11.2021 - Vánoční dílna pro Adrianku

Přinášíme Vám fotky z Vánoční 
dílny pro Adrianku Chadimo-
vou, která se konala v  sobotu 
20. listopadu v  místní soko-
lovně. Na místě jste si mohli 
sami vyrobit adventní věnec, 
vánoční svícen, zakoupit si 
chlazený filet ze sivena alsas-
kého lososovitého, dát si něco 
dobrého na zub, ochutnat 
výbornou kávu, nebo prostě 
jen přispět finanční částkou 
do kasičky a pomoci tak dobré 
věci. Na této charitativní akci 
bylo vybráno neuvěřitelných 
80 000,- Kč, které byly hned 

v celé částce předány na léčbu pro malou Adrianku Chadimovou z Břez-
níka. Vysoká částka svědčí o  dobrém srdci Vás Březničáků i  ostatních 
návštěvníků.
DĚKUJEME ze srdce Vám všem, kteří jste přišli a přispěli. Třeba i malou 
částkou. Ale každá korunka se počítá a Adriance moc pomůže. 
Obec Březník také moc děkuje organizátorkám – Janě Koubkové a Kat-
ce Porazilové, že tuto nádhernou akci s  posláním vzaly na svá bedra 
a uspořádaly ji.
Zastupitelstvo naší obce schválilo na veřejném zasedání dne 15.12.2021 
pro Adrianku k  této vybrané částce další finanční příspěvek ve výši 
125 000,- Kč z obecního rozpočtu a doplatila se tak nezbytná částka na 
zakoupení potřebného přístroje pro malou Adrianku.
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 81. číslo Březnického čtvrtletníku, který je periodickou tiskovinou samosprávného územního celku, pro vás připravil ve spolupráci s výše uvedenými autory příspěvků Obecní úřad Březník. Evidenční číslo 
přidělené ministerstvem kultury: MK ČR E 23032. Místo vydání obec Březník. Březnický čtvrtletník je vydáván čtvrtletně obcí Březník, IČO 00289132, se sídlem Březník č.p. 247.

Neoznačené fotografie pochází z archivu obce Březník.
Náměty a články pro vydání dalšího čtvrtletníku odevzdávejte na obecní úřad do 10. 3. 2022. Děkujeme.

26.11.2021 – zlatá svatba Olga a František Maštalířovi 27.11.2021 - zlatá svatba Božena a František Křapovi
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